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Поліграфія — шлях 
до пошуку себе

ПРАВИЛА ПРИЙОМУ  
до ВСП «Львівський поліграфічний 

фаховий коледж УАД»

Напевно, у становленні людини є два 
основні етапи – стати собою та знайти 
своє покликання. 

Стати собою — довгий і складний 
процес, але, як на мене, цікавий. Це пе-
ріод, коли ми навіть можемо розчарову-
ватися в собі, але цей негативний досвід 
дає мотивацію рухатись вперед. Навчан-
ня — частина цього етапу, коли ми на-
повнюємо свій внутрішній світ для того, 
щоб зрозуміти, ким будемо завтра.

Усі ми часто запитуємо себе: у чому 
наше покликання? Комусь вдається знай-
ти його ще у школі – і він не помилиться, 
а комусь доводиться змінювати декілька 
разів сферу діяльності, аби знайти своє.  
Жодний із цих шляхів не є поганим, вони 
просто різні. Звісно, під час вибору спе-
ціальності, а потім пошуку роботи, нам 
буде лячно, але помилки завжди допома-
гають обрати правильне.

Ми ж пропонуємо продовжити твій шлях, майбутній студенте, у Львівському 
поліграфічному фаховому коледжі та зануритися у світ поліграфії. І, можливо, 
саме тут ти віднайдеш своє покликання. Даємо тобі на вибір 6 освітньо-профе-
сійних програм: «Дизайн друкованої продукції», «Цифрові додрукарські тех-
нології та мультимедіа», «Комп’ютерно-інтегровані технології поліграфічного 
виробництва», «Видавнича справа та редагування», «Товарознавство та комер-
ційна діяльність», «Бухгалтерський облік». Якщо ти креативний, творчий, іні-
ціативний, шануєш книжки (чи, можливо, навіть пишеш власні тексти), хочеш 
навчитися створювати видання чи просувати їх на ринку — тоді продовжуй 
свій життєвий шлях у нас. Ми станемо твоїми вірними супутниками на цьому 
шляху до пошуку себе і разом дійдемо до спільної мети.  Від тебе вимагаємо 
лише великого бажання завжди рухатися вперед!

Леся Миронівна Хомчак, 
директор коледжу

У НОМЕРІ:

Коледж гостинно 
відчиняє двері

4 травня у нашому коледжі відбув-
ся День відкритих дверей, який тради-
ційно проводять для тих хто, планує 
здобувати фах у Львівському полігра-
фічного коледжі УАД. 

Виступали директорка навчально-
го закладу Леся Миронівна Хомчак 
та голова приймальної комісії Наталія 
Ігорівна Сторожук, які ознайомили 
присутніх з освітньо-професійними 
програмами, спеціальностями та умо-
вами цьогорічного вступу. Директорка 
детально розповіла про особливос-
ті кожної спеціальності, навчальний 
процес та перспективи, які відкрива-
ються студентам після навчання за 
обраним фахом. А Наталія Ігорівна, 
яка акцентувала на термінах подання 
документів, розповіла про те, як від-

буватимуться вступні іспити: порядок 
їхнього проведення, форму, предмети, 
необхідні для вступу на кожну зі спе-
ціальностей, та інші нюанси.

Насамкінець озвучили інформацію 
про оплату за навчання, умови прожи-
вання в гуртожитку, перспективність 
продовження навчання в Українській 
академії друкарства після завершення 
навчання у коледжі тощо. Присутні 
охоче ставили запитання, що свідчить 
про зацікавленість нашим коледжем, 
на кожне із запитань  Леся Миронівна 
дала вичерпну відповідь. 

Сподіваємось, що  серед присутніх 
є чимало наших потенційних студен-
тів)
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— Христино, чому для 
вступу ти обрала саме по-
ліграфічний коледж?

— Шлях до коледжу 
був доволі спонтанним. У 
9 класі я зрозуміла, що не 
хочу далі навчатись у шко-
лі й точно хочу бути жур-
налісткою і працювати на 
Львівському телебаченні, 
де на той час працювали мій 
дідусь і мама. Тому шукала 
коледж, в якому був факуль-
тет «Журналістика». І через 
наполегливу працю та чудо 
попала в ЛПК на спеціаль-
ність «Видавнича справа та 
редагування». Мабуть, ні-
коли не забуду студентську 
першу зустріч з кураторкою 
нашої групи (яку потім ми 
лагідно називали коледжів-
ською мамою:)) Надією 
Павлівною, яка сказала, що 
до кінця другого курсу ми 
зрозуміємо, що це не зовсім 
та журналістика, яку ми всі 
очікуємо (бо всі хотіли по-
пасти у ЗМІ). До слова, при 
вступі я зеленого поняття 
не мала, що таке видавнича 
справа, хто такий редактор 
і звідки взагалі беруться 
книги. Але після другого 
курсу я таки зрозуміла, що 
це — моє! Тому після за-
кінчення коледжу навіть не 
розглядала варіантів всту-
пу на іншу спеціальність. 
Так і попала на навчання в 
УАД на стаціонар. Свідомо 
не переходила на заочну 
форму навчання, бо хотіла 
наполегливо вчитись. Але 
коледжівським тут важко. У 
тому сенсі, що ти приходиш 
вже з великою базою теоре-
тичних і практичних знань, 
ти маєш вже певний рівень, 
а тебе повертають на кілька 
кроків назад. І складається 
враження, що товчеш воду в 
ступі. Але не зі всіма пред-
метами так. Є і багато чого 
нового і цікавого. Тут про-
блема системи, а не предме-
тів, яку не змінюють рока-
ми, якщо не десятиліттями. 
Академія потребує реформ, 
і це знають усі (тут можна 
додати примітку про мину-
лорічну ситуацію). 

Хоча завдяки академії я 

потрапила у «Видавництво 
Старого Лева». У мене тоді 
був нелегкий період — хо-
тілося рухатись далі, підко-
рювати гори, а доводилось 
наново вивчати верстання 
ілюстрацій у тексті та види 
паперу. І якось вирішила 
навідати Любов Миколаїв-
ну Кіндратович, нашу ви-
кладачку і відповідальну 
редакторку видавництва 
«Свічадо» (я тут двічі про-

ходила практику). Розказа-
ла їй, що все складається 
не так, як хочеться. І Любов 
Миколаївна порадила звер-
нутись до Галини Листвак, 
яка викладає і в УАД, і на 
платформі ЛітОсвіта. З на-
тхненням й амбіціями я тоді 
написала Галині Богданів-
ні, що шукаю коректорську 
чи редакторську роботу й 
оскільки я з коледжу, то про-
блем з виконанням завдань 
не буде. Тоді я себе відчу-
вала дуже самовпевненою 
і «топовою» спеціалісткою. 

І Галина Богданівна пере-
направила мене до Ольги 
Ренн — відповідальної ре-
дакторки видавництва і ви-
кладачки академії. Оля дала 
шанс, скинула пробний ма-
теріал, я його постаралась 
надзвичайно оперативно 
виконати. Здається, того ж 
дня я скинула назад (а там 
було десь 20–30 сторінок на 
вичитування). Я була впев-
нена на всі 100 %, що вико-
нала роботу пречудово. І че-
рез деякий час Оля відписує 
та пересилає перечитаний 
файл, в якому просто маса 
невичитаного матеріалу. Я 
була у величезному шоці. 
«Як же так?! Я ж чудово 
редагую» — лунало у моїй 

голові. Але Оля запропону-
вала альтернативу — бути 
контрольним читачем. Я 
погодилась, а через кіль-
ка тижнів отримала текст 
американської письменниці 
Елізабет Ґілберт «Природа 
всіх речей» (тоді готували 
перевидання цієї книжки). 
Закінчила працювати з цим 
текстом і треба було шукати 
місце практики. І так скла-
лось, що і я хотіла до Олі 
на практику, і Оля була у 
цьому зацікавлена. І ті два 
тижні були чи не найкращи-

ми за цей рік! Я знову від-
чула себе на своєму місці. І 
на закінчення практики ще 
отримала останнє завдан-
ня — відредагувати новий 
роман Богдана Коломійчука 
«300 миль на схід». Сказа-
ти, що я була в захваті — це 
нічого не сказати) Звісно, 
я за це взялась і радості не 
було меж! Взагалі з рома-
нами Коломійчука у мене 
своя якась «атмосфера»:) 
Його «Експрес до Ґаліції» 
була другою моєю книгою, 
яку я взяла на рецензування 
для видавництва. Другою 
і останньою:) А тепер я лі-
тредакторка продовження 
історії комісара Адама Ві-
стовича. Мабуть, моя спра-
ва таки дійсно редагувати, 
а не писати. Кожному своє! 

Ще зроблю маленьку 
примітку, що у «Видавни-
цтві Старого Лева» я ще й 
книжкова консультантка, 
тому радо запрошую всіх у 
книгарню-кав’ярню на Ста-
рознесенській, 24–26!

— Чого ти на цьому 
шляху навчилася, що по-
долала, що здобула?

— Навчилася свого фаху, 
якщо так можна сказати. 
Коледж дав мені ту базу, 
якою я тепер оперую і яку 
використовую щодня. З 
практики винесла, що все 
треба перевіряти. І розділо-
ві знаки, і лексичні значен-
ня, і орфографію, і факти. 
Якось я хотіла виправити 
слово «бріологія» на «біо-
логія». Думала собі, «оце 
хтось анальфабета, не знає, 
як пишеться слово «біоло-
гія». А потім вирішила таки 
перевірити, і виявилось, що 
це я замало знаю. Бо в тек-
сті таки йшлось про дослід-
ницю мохів, а не систему 
наук. З цього випливає ще 
один урок — треба всім ці-
кавитись. Що редактор еру-
дованіший, то краще. І тут 
мова йде не тільки про те, 
що треба читати книжки. 
Треба розвиватись загаль-
но — переглядати фільми, 
вивчати мови, подорожува-
ти, вивчати мистецтво, хо-
дити в театри тощо. Зараз я 
вдруге стикаюся з текстом, 
у якому є багато німецько-
мовних назв, і важливою 
тут є транслітерація. Тому 
доводиться вчити певну 
базу мови, щоб розуміти, 
як правильно виправляти, і 
чому Моцарта звати Вольф-

Фото з власного архіву Христини

Бажаю сміливості у мріях та діях
Ще зовсім недавно Христина Процишин навчалася 

у Львівському поліграфічному коледжі, а тепер вона 
- студентка Української академії друкарства і праців-
ниця оного з найкращих українських видавництв — 
«Видавництва Старого Лева». Про те, яким був її шлях 
до коледжу, до академії та до команди «Старого Лева», 
Христя ділиться у своєму інтерв’ю «Галасу».



ґанґ, а не Вольфганг, і як 
правильно транслітерувати 
назву Reisnerstraße. А ще 
навчилась запитувати і пе-
репитувати. Досі я ніколи 
не стикалась з редагуванням 
списків іноземної літерату-
ри. І до кінця не знала, як 
правильно подавати: чи є 
якісь європейські норми, чи 
подавати бібліографічний 
опис за нашим стандартом. 
Перешукала весь інтернет 
— не знайшла. Запитала у 
відповідальної редакторки 
й отримала моментальну 
відповідь. Нормально бути 
у чомусь невпевненим, сум-
ніватись і чогось не знати. 
Для цього є колеги, які до-
поможуть, і ви разом знай-
дете зерно правди. Але тут 
важливо пам’ятати, що спо-
чатку треба зробити все від 
себе можливе. Перед тим як 
потурбувати іншу людину, я 
шукаю всі можливі джерела 
інформації і якщо не знахо-
джу, тоді вже питаю.

Подолати мені дове-
лось свою самовпевненість. 
Хоча я доволі і невпевнена 
у собі, проте якщо це сто-
сується тих тем, які я ви-
вчала, то корона на голові 
виростає моментально. От 
я, до прикладу, думала, що 
редагую на рівні редакто-
ра, який вже працює деся-
тиліттями. А коли скинули  
електронний файл, я зро-
зуміла, що не знаю, як  
редагувати pdf, бо працюва-
ла тільки на папері. Нічого, 
навчилась. Також складним 
був той період, коли я літала 
на крилах десь у мрійливих 
хмарах, хотіла працювати за 
фахом, а мені траплялись не-
вдача за невдачею. 

За ці 6 років я познайо-
милась із великою кількістю 

людей. І кожен з них долучив-
ся до того, де я є зараз і ким я є. 
Тому стосунки з викладачами, 
студентами і колегами — най-
більший здобуток.

Що допомогло тобі до-
лати труднощі, йти до сво-
єї мети?

Мабуть, терпіння. Десь 
від серпня до жовтня  
2021-го я щодня по 1000 ра-
зів повторювала собі слова 
Василя Стуса «Терпи, тер-
пець тебе шліфує». Я така 
людина, що доволі швидко 
здаюсь. Мені інколи навіть 
здається, що коли я щось 
пробую, то автоматично че-
каю, що мені відмовлять. І 
це як підтвердження вну-
трішньої думки «ну, я так і 
знала, що у мене нічого не 
вийде». Але на відмовах не 
треба зациклюватись. Треба 
пробувати далі, хоча це бу-
ває інколи дуже важко. Але 
треба вставати і йти. 

— Що тобі найбільше 
запам’яталось із навчан-
ня в коледжі та як зна-
добились ці знання у по-
дальшому?

— Я завжди згадую ко-
ледж з посмішкою і теплом 
у серці. Мені там було дуже 
добре, там почувалася се-
ред своїх. Я і зараз часто 
(наскільки це можливо) 
навідуюсь до викладачів. З 
ними завжди є про що пого-
ворити, обговорити і в них 
завжди можна знайти слуш-
ну пораду і підтримку. 

 Можу багато пи-
сати спогадів з наших на-
вчальних днів. «Життєзнав-
ство» з Надією Павлівною 
та Світланою Генріхівною 
(то ми так називали виховні 
процеси і просто спілкуван-
ня, яке нас розвивало і як 
професіоналів, і як особи-

стостей), походи на вистав-
ки і книжкові презентації 
з Оксаною Степанівною, 
постановки вистав та ор-
ганізування свят із Лесею 
Миронівною, похід у перше 
видавництво — «Свічадо» з 
Любов’ю Миколаївною, і як 
потім усі ми, студенти, го-
ворили, що там, наче вдома. 
Думаю, саме цей аспект — 
певної дружби між викла-
дачем і студентом — мені 
запам’ятався найбільше. 
Я вдячна кожному з них за 
все, що вони в мене вклали. 

 Звісно, що здобуті 
у коледжі знання знадоби-
лись. Наш факультет — це 
певна база, яка допоможе 
потім працювати будь-де, 
де є інформація. Я частково 
працюю за фахом, тому тут 
логічно, що пари з редагу-
вання чи верстання мені 
стали у пригоді. А моя колі-
жанка, з якою ми разом вчи-
лись, працює СММ-ницею і 
має свій рекламний бренд. 
Їй теж знадобились наші 
пари, не тільки з реклами 
чи піару, а й з редагування. 
Хтось з моїх одногрупниць 
працює на каналі «Правда 
тут», хтось перекваліфі-
кувався на таргетолога, а 
хтось працює у спортивній 
сфері. Але ні від кого я не 
чула, що здобутті знання у 
коледжі не знадобились.

— Що б ти побажала 
теперішнім студентам ко-
леджу?

— Студентам коледжу 
бажаю сміливості, внутріш-
ньої позиції і бажання вдо-
сконалюватись. Сміливості 
у мріях і діях. Внутрішньої 
позиції у всьому: у політич-
ній, життєвій і професій-
ній сферах. Вдосконалення 
у тому, що подобається. 
Йдеться не тільки про робо-
чий аспект, а й про вподо-
бання та хобі. У цьому плані 
мені дуже імпонує головна 
редакторка «Видавництва 
Старого Лева» Мар’яна 
Савка: вірші пише, книжки 
видає, пісні створює і спі-
ває, малює чудесні картини 
та ще й встигає проводити 
презентації книг! 

О, а ще хочу побажати 
знайти баланс. Не перепра-
цьовуйте, але і не лінуй-
тесь. Знайдіть свою золоту 
середину в житті. І головне 
— не будьте байдужими, бо 
на наших очах твориться 
велика історія!

Вірю у перемогу Украї-
ни, вірю у те, що з цієї вій-
ни ми вийдемо сильнішими 
й усвідомленішими. Споді-
ваюсь на десятки цікавих 
книжкових проєктів і ще 
більше книжкових презен-
тацій. 

Що ж, нехай збуваються 
наші мрії і задуми!
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Софія Ратинська, 46-група
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Читач має не тільки розважатися, 
а й розвиватися

— Привіт, Захаре! Для 
початку розкажи як ти 
потрапив у Поліграфіч-
ний коледж?

— Я люблю читати і з 
дитинства малюю, тому й 
вирішив стати ілюстрато-
ром. Тож після школи всту-
пив у коледж на спеціаль-
ність «Дизайн друкованої 
продукції». За час навчання 
у коледжі ми штудіювали 
не лише ілюстрації, але й  
дизайн плакатів, візиток, 
рекламних матеріалів і ще 
багато іншого, що знадо-
биться у професійному 
житті. Далі я вирішив про-
довжити навчання в УАД 
вже на «Книжковій і стан-
ковій графіці». Тож зараз 
є другокурсником і вже  
співпрацюю з видавни-
цтвом «UAComix» як ма-
льописець і як автор мальо-
пису «Химерники».

— А яка дисципліна в 
коледжі подобалася най-
більше?

— Мав декілька улю-
блених: спецграфіка, муль-
тимедіа і композиція. Але 
найцікавішою вважав 

мультимедіа, бо ж малю-
вати – це одне, а робити 
анімації – зовсім інше. По-
добалося, що викладач не 
обмежував нас в ідеях, і це 
надихало. Крім того, він «з 
нуля» нас вчив і досить до-
ступно. Зараз мені стають в 
нагоді ті заняття.

— Що можеш сказати 
про знання, набуті у ко-
леджі? Наскільки вони 
виявились потрібними? 

— Як на мене, база ко-
леджу цілком достатня 
для роботи дизайнером. 
Чимало моїх колишніх од-
нокурсників працюють 
за фахом. Як я вже казав, 
здобуті знання досить 
універсальні, є широкий 
спектр потенційної роботи. 
До речі, «Химерники» теж  
«народжувались» під час 
навчання в коледжі.

— Що найбільше за-
пам’яталось із років нав-
чання у ЛПК?

— Насамперед класні 
викладачі, більшість із яких 
були справжніми настав-
никами. А ще різні цікаві 
події: багато конкурсів, 

вистав, цікавих зустрічей, 
які сприяли культурному 
розвитку студентів. А ще – 
зручна локація коледжу, в 
самому центрі Львова.

— Як саме навчання в 
ЛПФК вплинуло на твоє 
майбутнє? 

— Великий багаж знань, 
практики, вмінь, здобутих у 
коледжі, зараз мені стають 
в пригоді. Спілкування з 
цікавими людьми сприяло 
особистісному розвитку, 
формувало мистецькі сма-
ки. Як не крути, а коледж 
це важливий етап в моєму 
житті. 

— Чи була у вас окре-
ма дисципліна для вив-
чення мальописів? 

— Окремого курсу не 
було. Не знаю, чи доціль-
но його вводити, але як 
завдання на спецграфіці, 
композиції чи мультимедіа 
варто додати. Щоб студен-
ти розуміли методику тво-
рення коміксів.

— А як ти потрапив у 
видавництво «UAComix»? 

— Після того, як я ство-
рив першу частину мальо-

пису, то вирішив надіслати 
її на електронну адресу ви-
давництва. Пізніше зі мною 
зв’язалися, ми все обго-
ворили і уклали угоду про 
співпрацю. Я є автором 
«Химерників», тобто є і 
сценаристом, і художни-
ком. Спочатку я надсилаю 
сценарій випуску головній 
редакторці і малюю цю 
частину. Далі вставляю у 
текст бабли, домальовую 
хмарки та знову надсилаю 
головній редакторці, а вона 
редагує, згодом я виправ-
ляю помилки і вже надси-
лаю на затвердження. Крім 
«Химерників», я також пра-
цював ілюстратором у жур-
налі «Inker», але за чужим 
сценарієм.

— А як виникла ідея 
створення авторського 
мальопису? 

— З самого початку була 
ідея створити українсь-
кий шьонен. Такий, щоб в 
Японії – Наруто, а в Україні 
– Родик. Після того я обду-
мав, який аспект українства 
я хочу показати. Тему гу-
цулів майже не розглядали в 

Фото з власного архіву Захара

«Химерники»

Незабаром видавництво «UAComix» презентувати-
ме мальопис (комікс) «Химерники» випускника на-
шого коледжу Захара Поліщука. Погодьтеся, що подія 
справді важлива і нам було цікаво поспілкуватися із 
Захаром та дізнатися про його професійний поступ.
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мальописах, хоча вона дуже 
багата. Крім того, я люблю 
гори. Ось так і виникла ідея 
створити історію про моль-
фарів. Першу частину я на-
малював швидше ніж усі, 
що зараз є. Мені не було 
важко, я натхненно творив. 
Крім того, дизайн персо-
нажів я  продумав раніше.

— У «Химерниках» ти 
використовуєш діалек-
тизми. Ти вважаєш, що це 
сприяє розвитку мальо-
писів чи навпаки? 

— Я вважаю, що кожен 
мальопис має різнитися як 
зображеннями та сюжетом, 
так і стилістикою. Це ро-
звиває культуру, адже чим 
різноманітніші мальопи-
си – тим багатша культу-
ра. Крім того, з діалектиз-
мами й архаїзмами читач 
дізнається нові слова, тобто 
не лише розважається, але 
й розвивається. Мова має 
бути жива і різнобарвна.

— «Химерники» є 
дуже популярними серед 
українських та іноземних 

читачів. Як вважаєш, чим 
це зумовлено?

— Мабуть, переосмис-
ленням нашої культури. 
Зараз люди почали більше 
цікавитись українським, 
досліджувати своє минуле. 
А робити це за допомогою 
мальописів дуже цікаво. До 
того ж, це історія не про ко-
заків, яких всі звикли асо-
ціювати з українцями, а про 
«незвіданий» пласт нашої 
культури.

— Чи хотів би, щоб 
твої видання надрукува-
ли й за кордоном? 

— Звісно, хотів би. Ко-
лись я думав, що в Японії  
би гарно його сприйняли, як 
щось іноземне, але зі знай-
омим їм жанром. Але зараз 
вже сумніваюся, бо мій ма-
льопис зовсім не «аніме». 
Хоча, було б цікаво почути 
думку японських читачів. 
Ближчою є Польща, як ге-
ографічно, так і культурно. 
Тим більше, «Мор» вже ви-
давався там.

— Читачам варто 

очікувати окремі випу-
ски, наприклад, про про 
Віника або про життя 
Хмарі і Вітрі до зустрічі з 
Родом?

— Ні, принаймні я не 
планував. Вся історія про-
писана і має свій логічний 
кінець. Головна сюжетна 
лінія «крутиться» навколо 
Родика. Я би не хотів па-
разитувати на мальописі і 
«видоювати» його, як це 
роблять в Америці. Мені 
цікавіше створити щось 
нове.

— Тоді, може, розка-
жеш про майбутні проєк-
ти? Можливо, є анонс 
видань, які варто очіку-
вати?

— «Химерники» — це 
довга тема, її вистачить на 
роки. Про наступний ма-
льопис я думаю, але ще без 
конкретики. Можу тільки 
сказати, що він буде пов’я-
заний з декількома героями 
з «Химерників».

— А що порадиш лю-
дям, які планують ство-

рювати мальописи?
1. Переносити власний 

досвід, спостереження в 
історію, це подобається чи-
тачам. 

2. Щоб навчитись писа-
ти, треба багато читати. Ба-
нально, але правдиво.

3. Завжди прагнути до 
оригінальності. Як в історії, 
так і в малюванні, мові, по-
данні інформації. Розкрива-
ти нові межі. Творити задля 
збагачення культури.

4. Добре продумувати 
загальну композицію ро-
звороту, бо від неї залежить 
перше враження. Показува-
ти кадр із різних ракурсів. 
Розуміти, що на розвороті 
головне, а — що другоряд-
не. Продумувати переходи 
між кадрами та сторінками.

Раціонально  розподіля-
ти свій час, бо ж спочатку 
легко швидко «згоріти». 

Захаре, дякую за цікаву 
розмову!

Остап Пачковський, 46-група

— Іване, чому ти обрав 
саме наш навчальний за-
клад?

— Я спочатку хотів всту-
пати в медичний коледж, 
але щось наче мене «перем-
кнуло»,  і я почав шукати 
щось інше. Після триго-
динних пошуків зупинив-
ся на поліграфії, адже це 
перспективна галузь і легко 
буде знайти роботу.  ЛПФК 
УАД — найкращий коледж, 
на мою думку, в цій сфері, 
тому обрав саме його.

— Чи є у тебе най-
приємніший спогад, 
пов’язаний з ЛПФК УАД?

— Їх справді багато, і 
складно виокремити один. 
Найбільше мені подобали-
ся культурні заходи, в яких 
я брав участь. А таких було 

багато, і я був активним 
студентом. Пригадую вер-
тепи, різноманітні вистави, 
заходи, присвячені пам’яті 
жертв Голодоморів, Не-
бесній сотні тощо.

— Чи дав тобі коледж 
якийсь життєвий досвід? 
Чого саме він тебе на-
вчив?

— Звісно, що я отри-
мав багато досвіду, бо ко-
ледж навчив висловлювати 
власну думку та бути від-
повідальним. Не менш важ-
ливо те, що він сформував 
мій світогляд і активізував 
творчий потенціал.

— Чи зараз відчуваєш, 
що на своєму місці, яке 
приносить тобі задоволен-
ня?

— Так, відчуваю себе на 
своєму місці. Я зрозумів, що 
хочу відкрити власний біз-
нес, який би спеціалізував-
ся на створенні різноманіт-

них принтів та дизайнів. 
Зараз я працюю за фахом, 
і робота відшліфовує мої 
навички, додає практичних 
умінь, які з часом я транс-
формую у власну справу. 
Проте, як ми знаємо, на все 
потрібен час та гроші.

— Що би ти порадив 
вступникам і першокурс-
никам нашого навчально-
го закладу?

— Якщо вони дійсно хо-
чуть бути у поліграфічній 
сфері, то нехай «гребуть» 
знання лопатою, адже та-
кого рівня викладання вони 
ніде більше не отримають. 

— А що б ти хотів змі-
нити в ЛПФК УАД?

— Мене все влаштовува-
ло, і я би із задоволенням 
повернувся сюди ще на чо-
тири роки.

Коледж навчив висловлювати власну думку 
та бути відповідальним

Юлія Цимбалюк, 46-група

Фото з власного архіву Івана

Продовжуємо спілкуватися з нашими випускниками, 
які успішно працюють за фахом. Серед них і випускник 
2020 року, 22-річний Іван Мандрик, який навчався в ко-
леджі на спеціальності «Комп’ютерно-інтегровані тех-
нології». Нині Іван продовжує навчання в Українській 
академії друкарства за тією ж спеціальністю, а ще пра-
цює за фахом.  
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— Я думаю, на початку 
нам варто повернутись у 
минуле та поговорити про 
Ваш шлях від школярки 
до студентки ЛПФК УАД.

— Коли переді мною 
був вибір, куди вступати 
після 9 класу, я одразу об-
рала тоді ще ЛПК через те, 
що в Україні майже немає  
коледжів/технікумів, які б 
навчали малювання. При 
вступі я навіть не знала, 
що це таке — «поліграфія». 
Подумала — «О! Малюван-
ня і ще якась поліграфія. 
Круто! Мої знання будуть 
трохи ширші». Я букваль-
но гуглила значення слова 
поліграфія перед вступним 
іспитом.

— Розкажіть про Ваш 
період навчання в коле-
джі, як це було? 

— Мій період навчан-
ня у коледжі розпочався 
насамперед із переїздом 
в нове місто, абсолютно 
новим колом знайомств, 
потім, на жаль, були ка-
рантин та війна, але досі 
з приємними почуттями 
згадую перший рік, тоді я 
відчула суттєвий контраст 
між вчителями у школі та 
викладачами в ЛПФК, і він 
мені подобався. Тут викла-

дачі розказували цікавішу 
інформацію... більш профе-
сійно спрямовану, те в чому 
я була зацікавлена, та мали 
інший підхід до учнів. Дя-
куючи деяким темам в про-
грамі, я справді полюбила 
поліграфічну справу (хоч я 
й не знала усіх її тонкощів, 
бо про дизайн нам розпо-
відали, якщо чесно, мало). 
Для мене поліграфія стала 
місцем, де я буду робити 
щось корисне, і воно буде 
мати не аморфний, а фізич-
ний результат… потрібний 
результат. 

— Що сформувало Вас 
як дизайнерку?

— Моє формування як 
дизайнерки розпочалось 
тоді, коли я зрозуміла, що 
не хочу творчу роботу, а 
поїздка до Німеччини (по-
ліграфічними закладами) 
дала мені повністю впевни-
тись у тому, що поліграфія 
дуже й ДУЖЕ перспектив-
на сфера, але, на жаль, дуже 
й ДУЖЕ погано розвива-
ється в Україні, захотілось 
зробити свій внесок у роз-
виток, можна так сказати).

— Розкажіть про Ваші 
думки після закінчення 
коледжу. Чи переживали 
Ви, що буде складно знай-

ти роботу, і що Вам допо-
могло її знайти? 

Після закінчення ко-
леджу я стала абсолютно 
впевнена, що в системі 
освіти потрібні серйозні 
реформи, і якщо послуха-
ти старших колег, то ці ре-
форми потрібні вже давно. 
Я дуже хочу, щоб Україна 
розвивалась у всіх сферах, а 
їхньою основою була полі-
графія, задля виготовлення 
високоякісного та гарного 
пакування, реклами та про-
дукції.

— Що потрібно сьо-
годні випускникам на-
вчальних закладів під час 
пошуку роботи, аби бути 
конкурентоспроможним?

— Я не хвилювалася 
щодо складності пошуку 
роботи, бо як не візьмуть 
в одне місце, то візьмуть 
в інше. І вразі чого, завж-
ди можна спробувати бути 
фрілансером. Насправді 
мені дуже пощастило знай-
ти моє місце роботи — ви-
падкова «наводка» мами-
ного знайомого і вакансія 
на work.ua була знайдена). 
У ТОВ «Сіріус екстружен» 
досить таки ґрунтовно пі-
дійшли до питання друку,  
абсолютно вся інформація, 
яку мені теоретично розка-
зували у коледжі, знайшла 
своє місце лише після того, 
як я побачила це наживо не 
один раз.

Ви зараз, мабуть, засмі-
єтесь, але моя директорка 
дивилась на оцінки в дипло-
мі, і вона б нізащо не взяла 
до себе у відділ «трієчни-
ка». Тому я б порадила ко-
ристуватись такою думкою 
—  «зараз ти працюєш на 
диплом, а потім диплом 
працює на тебе». Слово 
«диплом» можна замінити 
будь-чим, просто на кожно-
му етапі життя — своя ціль. 
Я не вважаю оцінки показ-
ником знань, але тим, як Ви 
ставитесь до навчання, Ви 
будуєте свою репутацію та 
й самого себе.

Пораджу бути відкритим 
до критики та порад з боку 
викладачів чи однокурсни-
ків, спокійно фільтруйте 
коментарі; слухайте своє 
внутрішнє «я» (якщо ви 
відчуваєте, що це не ваше, 
спробуйте інший підхід, 
якщо ж і на цей раз не піш-
ло, то замисліться, можли-
во, є щось, що вам подоба-
ється набагато більше?); не 
бійтесь ставити запитання 
та цікавтеся більш ґрунтов-
но своєю спеціальністю, бо 
дизайн — це не тільки ма-
лювання, це майже інжене-
рія у сфері візуалу.

Захотілося зробити свій внесок 
у поліграфію

— Як ти потрапила в 
коледж і обрала спеціаль-
ність?

— Це не був свідомий 
вибір. Я знала, що хочу піти 
зі школи після 9-го класу в 

коледж, і знала, що мій фах 
має бути економічним. Тож 
розповіла батькам про свої 
наміри, а вони «підкину-
ли» цікаву ідею – навчатися 
бухгалтерського обліку.

— Що тобі дало навчан-
ня у коледжі і які моменти 
ти згадуєш найчастіше?

— Навчання в коледжі 
для мене — це школа жит-
тя, коли ти вже ніби і до-
рослий, можеш прийма-
ти самостійні рішення, а 
водночас — ти ще дитина. 
Також коледж навчив мене 
дисципліни та відповідаль-
ності. Якщо говорити з 
професійної точки зору, 

то знання з коледжу – це 
фундамент, без  якого мені 
було б складно навчатися в 
університеті та працювати. 

 Найчастіше зга-
дую заняття викладачки з 
«Бухгалтерського обліку» 
Лариси Іванівни Пилипен-
ко, адже використовую її 
настанови у професійному 
житті практично щодня. 
А ще згадую момент, який 
веселить мене дотепер: 

Для мене навчання у коледжі 
це —  школа життя

Софія Ратинська, 46-група

Дарія Гордієнко, випускниця спеціальності «Ди-
зайн друкованої продукції» 2022 року. Сьогодні вона 
працює у фірмі «Sirius Extrusion». В інтерв’ю «Галасу» 
Дарія розповіла про свої мрії та навчання у коледжі.

Оксана Гевко (як студентка – Лозинець) навчалась 
у ВСП «ЛПФК УАД» за спеціальністю «Бухгалтерсь-
кий облік», а сьогодні працює бухгалтеркою у фірмі 
«Nestle» й охоче розповіла про незабутні роки навчання 
в нашому коледжі та про своє професійне становлення.



ГАЛАС    7АКТУАЛЬНЕ ІНТЕРВ’Ю

наприкінці ІІ курсу Лариса Іванівна 
спрогнозувала, що я буду бухгалтер-
кою і працюватиму за спеціальністю. 
На той час мене це розсмішило, бо я 
вже вирішила, що бухгалтером точно 
не буду, адже це надто монотонна та 
відповідальна робота. Але минуло три 
роки, і я все ж таки вирішила спробу-
вати себе в бухгалтерії, Лариса Іванів-
на все-таки мала рацію. Так що ніколи 
не кажіть «ніколи».

— А як долала труднощі під час 
навчання?

— Труднощі є в усіх студентів, і я 

долала їх впертістю у навчанні і напо-
легливістю. А якщо це не допомагало, 
то використовувала й «студентські хи-
трощі».

— Що тебе змотивувало продов-
жувати навчання?

— Конкуренція серед одногруп-
ників: я не хотіла бути гіршою за них, 
а ще хотіла довести собі, що зможу 
здобути вищу освіту.

— Розуміємо, що бухгалтери —  
це дуже цінні кадри, без яких не буде 
функціонувати жодне підприєм-
ство. Тож розкажи трохи про свою 
професію.

— Я працюю у міжнародній ком-
панії Nestle вже більше трьох років. 

Розпочала свою професійну діяль-
ність як молодший спеціаліст, а зго-
дом мене підвищили до спеціаліста.  

Головною перевагою для мене є мож-
ливість працювати дистанційно: з 
дому чи будь-якої іншої країни Євро-
пи. Також компанія надає можливість 
відряджень за кордон. У відділі 
«Фінансова звітність», де я зараз пра-
цюю, маю ідеальний для мене графік, 
бо ж не обов’язково приходити о 9:00 
на роботу, зазвичай мій робочий день 
починається близько 10:00. «Міну-
сом» мого відділу є ненормований 
графік роботи в перші числа місяця, 
коли ми фіналізуємо дані за поперед-

ній місяць (ми це називаємо закрит-
тям), і в  ці дні я можу працювати 
понаднормово, близько 12-16 годин, 
але за політикою компанії ці години 
я можу використати впродовж місяця, 
тобто якщо робочий день триває 8 го-
дин, то я можу працювати 5-6. А ще 
мене компанія зацікавила наявністю 
медичного страхування і можливістю 
відвідувати фітнес-центри 4 рази на 
місяць безкоштовно. 

— А що побажаєш майбутнім ко-
легам?

— Поки ви навчаєтесь у коледжі, 
візьміть до уваги дисципліну «Ін-
форматика», добре вивчіть технічні 
можливості «Екселю» та методику 
написання макросів, це вам точно зна-
добиться. Я неодноразово перегляда-
ла свої конспекти, бо в Інтернеті надто 
багато «води» і непотрібної інформа-
ції. Також зараз це прозвучить баналь-
но, але вчіть англійську! Без мовної 
практики все швидко забувається, а 
ці знання усюди знадобляться. А ще 
будьте наполегливі та ставте амбітні 
цілі задля самовдосконалення!

Софія Ратинська, 46-група

4 травня у рамках V Всеукраїн-
ського форуму військових письмен-
ників до Львівського поліграфічного 
коледжу УАД завітали засновниця, 
директорка українського видавництва 
«Білка» Ірина Білоцерковська та вій-
ськовий письменник Василь Пала-
марчук. 

Зустріч, яку модерували Ярослав 
Валько і Софія Ратинська (46 група), 
була невимушеною і дуже цікавою. 
Видавчиня ознайомила присутніх із 
передумовами заснування видавни-
цтва, розповіла про те, що 2018 року 
ризикувала, адже невідомо було, чи 
знайде «Білка» свою авдиторію, тих, 
хто зрозуміє мету видавництва і його 
репертуар. Зазначимо, що видав-
ництво спеціалізується на випуску 
книг воєнної тематики, яка є дуже 
актуальною і важливою. Пані Ірина 
поділилася досвідом того, як увійти 
на книжковий ринок, правильно по-
зиціонувати видавництво та знайти 
«свою» нішу. Видавчиня зазначила, 
що не боїться «прогоріти», адже її 

справа є потрібною, і це приносить 
задоволення, а отримання прибутку є 
маловажливим. Цікаво було послуха-
ти, які перешкоди траплялись на по-
чатку функціонування видавництва, а 
також дізнатися про співпрацю з ав-
торами. 

Окрім цього, Ірина Білоцерковська 
ознайомила з виданнями: «Доця» Та-
мари Горіха Зерня, «Вірші та пісні» 
Гліба Бабіча, «72. Записки комбата» 
Олександра Вдовиченка, «Мисливці 
за градами» Андрія Кириченка. Кож-
на з книг — самобутня, вирізняєть-
ся високою культурою, адже видав-
ництво приділяє неабияку увагу не 
лише змістовому наповненню, але й 
художньо-технічному оформленню 
своєї літератури. 

Одним із авторів, що співпрацює з 
видавництвом «Білка», є Василь Па-
ламарчук — військовослужбовець 28 
ОМБр та учасник бойових дій у Бучі, 
Ірпені, Гостомелі, адвокат, викладач 
і, звісно ж, письменник. Його книга 
«Військовий непотріб» без прикрас і 

без цензури «переносить» нас у світ 
подій і вражень, вражень автора як 
очевидця й учасника боротьби. Ва-
силь Паламарчук є соціально актив-
ним, він розповів, що має особистий 
відеощоденник, робить записи, аби 
максимально зафіксувати кожен день, 
бо надважливо доносити до читача 
правдиву інформацію про реалії жит-
тя на фронті. Автор планує видати не 
одне видання, адже матеріалу вже має 
достатньо, і п. Ірина його до цього ак-
тивно заохочує.

Незважаючи на «серйозний» фор-
мат зустрічі, гості вміло жартува-
ли, згадували свої студентські роки, 
охоче відповідали на запитання при-
сутніх та вказували на важливість і 
цікавість видавничої діяльності.

Іванна Проскурник, 36-група

Фото з власного архіву Оксани

Діяльність видидавництва у воєнний час: 
труднощі та перспектива



28 квітня до Львівського полі-
графічного фахового коледжу на ек-
скурсію завітали учні 9 класу ліцею 
«Оріяна». 

На вході дітей одразу зустріла Ок-
сана Ігорівна Гривняк, яка привітала 
гостей та провела короткий екскурс 
в історію будівлі, у якій розміщений 
наш навчальний заклад.

Після учнів завели у 8 авдиторію, 
де на них чекала Леся Миронівна 
Хомчак, яка розповіла гостям деталь-
ну інформацію про коледж: перелік та 
особливості наших спеціальностей, 
історію установи, досягнення наших 
студентів, співпрацю з міжнародними 
партнерами тощо. Більшість гостей із 
цікавістю слухали та занотовували 
почуте у свої записники, ймовірно,  
розглядаючи коледж як варіант про 
майбутнього вступу. 

Далі учні відвідали бібліотеку, де 
Іванна Іванівна Безалтинних проде-
монструвала виставку робіт своїх 
студентів, які працювали над ство-
ренням записників. Діти мали нагоду 
побачити найрізноманітніші вироби, 

до виготовлення яких студенти підій-
шли з винятковим креативом: викори-
стовували старі непотрібні речі, скло 
та інші підручні матеріали. Саме ця 
частина екскурсії зацікавила 9-клас-
ників найбільше, адже, по-перше, 
наочно демонструвала, чому можна 
навчитися в цьому закладі, по-друге, 
вражала дітей новизною – навряд чи 
у ліцеї їм пояснювали, що робити за-
писники, блокноти та книжечки мож-
на власноруч. 

Після відвідин бібліотеки та спіл-
кування з Іванною Іванівною діти 
мали змогу поспілкуватися з деякими 
студентами, які розповіли про пере-
ваги навчання тут та власний досвід. 

Позаяк екскурсія тривала вже до-
статньо довго, увага гостей поступо-
во почала розсіюватися, тож розповіді 
Оксани Ігорівни про поліграфію та 
книжки, на жаль, проходили повз вуха 
учнів. Наостанок усі, докладаючи  
неабияких зусиль, аби зібрати дітей 
докупи, зробили спільне пам’ятне 
фото.

Сподіваємося, що екскурсія при-

наймні частково по-справжньому 
захопила відвідувачів і хтось із них 
захоче пов’язати своє майбутнє з 
поліграфічною галуззю, вступивши 
до Львівського поліграфічного фахо-
вого коледжу.

 

Юрій Кавчак: тихий герой нашого часу

24 квітня у ВСП «ЛПФК УАД»  
відбувся захід, який організувала Ок-
сана Ігорівна Гривняк. Юні творці із 
Львівського коледжу культури і мис-
тецтв представили документальний 
фільм «Він пішов зі словами треба». 
Ця стрічка насамперед про життєву 
дорогу, яку вкрала війна.

Сьогодні ми живемо в країні, де 
існують одночасно дві паралель-
ні реальності: життя та смерть. 
Юрій Кавчак — батько, чоловік, 
друг. На війну він пішов зі словами  
«Треба» — ця фраза стала лейтмоти-
вом його військового життя, а те, як 
він захоплювався голубами, сьогодні 
можна трактувати як пошук миру, за 
який так наполегливо боровся Юрій. 
Попри три поранення, він знову і 
знову повертався на фронт до своїх 
побратимів, адже розумів: «В анало-
гічній ситуації, вони б теж поверну-
лися, не залишивши в біді». Незва-
жаючи на біль, який переслідував 
воїна, він завжди говорив про те, що 
ми маємо повернутись із перемогою. 
Такі фільми повертають нас у жор-
стку реальність, в якій ми живемо, 
і виховують в нашій свідомості таку 
річ як пам’ять, а це єдине, що ми мо-
жемо віддати людям, які пішли боро-

тись за кожного з нас. 
Емоційні та щирі спогади близьких 

йому людей не залишили байдужими 
нікого з присутніх у залі. Цей фільм 
закарбовується у пам’яті назавжди, 
адже це життя людини, яка відда-
ла його за те, щоб ми сьогодні мали 

змогу жити у своїй буденност,і і в 
цьому також заслуга доньки Євгенії, 
режисера Ярослава Кіналя та опера-
тора Андрія Пшика — вони знайшли 
правильні інструменти для того, щоб  
глядачі запам’ятали цю історію. 

Здавалося б, життя шалено довге, 
та ми не знаємо, коли зупиниться наш 
час, не знаємо, кого завтра втратимо і 
в яких обставинах опинимось. Війна, 
в якій сьогодні живе наша країна — 
це час боротьби і втрати, але попри 
все ми мусимо конвертувати свій біль 
у творчість, за допомогою якої наші 
майбутні покоління зможуть так само 
подякувати воїнам. Саме такі цін-
ності вкладено у цей документальний 
фільм.

Посилання на фільм

Ярослав Валько 
та Софія Ратинська, 46-група
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Ярослав Валько, 46-група

Як учні в коледжі гостювали



Весняне дійство
На подвір’ї коледжу, під славнозвісною грушкою, 2 травня відбулося весняне дійство. Гучно та дзвінко 

студенти 1, 2  та 3 курсів коледжу вітали весну. Студенти, згадуючи давні традиції, співали та ставили не-
великі театральні постановки під найдавніші веснянки: «Жила була царівна», «Ой весна, весна — днем 
красна», «Подоляночка», танцювали під сучасні мотиви веснянки «Шум» гурту «Go a», забавлялись, як-
от, хлопці робили «живий» місток для дівчат. Тому за давніми повір’ями, через веснянки ми, ми передава-
ли свою енергію природі, щоб усе живе навколо прокинулося. 

Олександра Попівняк 28 група, 
Яна Гнилякевич 18а група
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